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§ 1 Mötets öppnande och närvaro 

Pensionärsrådets beslut 

Vice ordförande Lena Kock förklarar mötet öppnat och förrättar upprop. Vice 

ordföranden informerar om att ordförande Michael Karlsson (M) kommer ansluta 

senare under mötet och ta över ordförandeklubban, eftersom han fått i uppdrag att 

invigningstala på Vänertingets möte i Åmål. 

Ordföranden önskar lägga till två ärenden på dagens sammanträde, dels en 

information om boulehallens eventuella försäljning och dels en information från 

kommunalrådet kring aktuell status på frågor som diskuterats på pensionärsrådets 

beredning. Med dessa tillägg fastställs ärendelistan. 

__________ 
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§ 2 Val av justerare 

Pensionärsrådets beslut 

Ingela Hedlund, SPF, utses att justera protokollet. 

__________ 
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§ 3 Föregående protokoll 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Ordföranden konstaterar att protokollet från föregående möte är utsänt. Rådet 

noterar att datumet för nästkommande möte är felaktigt angivet, det står att 

pensionärsrådet ska sammanträda den 13 juni 2023, men det korrekta datumet är 

den 15 juni 2023. Med denna notering läggs föregående protokoll till handlingarna. 

__________ 
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§ 4 Information från pensionärsorganisationerna 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och lägger den till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 

Lisbeth Hultgren, PRO, informerar om att årsmöte äger rum den 30 mars. En 

påskfest kommer arrangeras den 6 april. Även flertalet andra aktiviteter arrangeras, 

bland annat kortspel i form av canasta som spelas i PRO-lokalen och andra typer av 

kortspel på Vikenborg. Boulespel kommer att arrangeras under våren vid 

skogshyddan. Tisdagskaffe med öppet hus arrangeras i PRO-lokalen varje tisdag.  

Lisette Lindenström, SPF, informerar om föreningens breda utbud av aktiviteter för 

närvarande. Aktiviteterna är delvis av en rekryterande karaktär, exempelvis en after 

work som arrangerats i samarbete med stadshotellet. Många besökare lockades. En 

pubkväll planeras framöver, också denna i samarbete med stadshotellet. Aktiviteten 

riktar sig både mot befintliga medlemmar och i rekryterande syfte.  

 

Med start den 1 april 2023 kommer lördagskaffe för äldre att arrangeras den första 

lördagen varje månad, klockan 14.00-16.00. Föreningen arrangerar även 

rörelseaktiviteter som boule, bowling och line dance med många deltagare. Man 

erbjuder också gymnastik med separata grupper för damer och herrar. Detta sker i 

Södra skolans gymnastikhall. Därtill arrangeras gemensamma promenader och 

sommartid spelas det minigolf.  

 

Även resor genomförs och planeras för 2023. I maj kommer en resa företas till 

västkusten med besök på stenriket och planerad båttur. Det blir även en resa 2-4 juli 

med destination Halland/Skåne. I programmet förväntas vinprovning, 

konsthallsbesök och Grimeton ingå, samt en guidad vandring på Sofiero.  

 

Föreningen genomför även regelbundna vinprovningar i sin föreningslokal. 

”Mervetarna” är en serie öpande fortbildningsföreläsningar som behandlar en bred 

variation av ämnen. Akvarellmålning arrangeras och även studier av landskapet 

Värmland, dit en ytterligare resa eventuellt ska planeras och genomföras.  

 

SPF har nyligen haft sitt årsmöte, i slutet av februari. Tre nya styrelsemedlemmar 

valdes in och Lisette Lindenström valdes om som ordförande. 

 

Varje månad har föreningen månadsmöten för alla medlemmar med information, 

föredrag och/eller underhållning. Ibland kommer kommunens säkerhetsstrateg 

Daniel Andersson eller Polisen och informerar. 

__________ 
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§ 5 Information från kommunen: Visning av 
webdiariet 

Penionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och lägger den till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 

Björn Skog, kansli- och utredningschef, förevisar kommunens öppna webbdiarium 

(diariet.amal.se). På denna webbplats kan alla som är intresserade av kommunens 

verksamhet ta del av handlingar, information om förtroendevalda. Dessutom finns 

alla kallelser och protokoll, samt underlag till de politiska ärendena fritt att läsa för 

alla.  

Pensionärsrådet hade under beredningen framfört önskemål om att fortlöpande få 

kallelse till kommunstyrelsens möte utsänt till sig. Kansli- och utredningschefen 

framförde ståndpunkten att en sådan rutin inte är möjlig att tillmötesgå och föreslår 

att rådets medlemmar, och även andra i den intresserade allmänheten, begagnar sig 

av det öppna diariet. På detta sätt får rådets medlemmar både tillgång till kallelse 

men också mycket mer information om kommande politiska ärenden och förslag till 

beslut från förvaltningen. 

Rådet tycker att det ser intressant ut och är villiga att pröva detta sätt att få mer 

information. 

__________ 
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§ 6 Information från kommunen: Säkerhet 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och lägger den till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 

Åmåls kommuns säkerhetsstrateg Daniel Andersson informerar om den nationella 

kampanjen “Svårlurad”. Denna har synts i TV under senare tid. Ämnet för 

kampanjen är bedrägerier, kopplat till främst äldre. Bedrägerierna är inriktade på att 

kriminella vill tillskansa sig tillgång till privatpersoners Bank-ID.  

Det är ett stort problem att brottslingar hela tiden hittar på nya sätt att lura äldre 

invånare. Den nya kampanjen är i samarbete mellan en rad banker. Det finns även 

en hemsida som heter svårlurad.se. Daniel Andersson understryker vikten av att 

aldrig lämna ut någon information om sitt Bank-ID när någon ringer.  

Den senaste strategin bland bedragare är att de ringer upp och hävdar att de är från 

Polisen. En annan metod är att de stjäl mobiltelefoner, sms:ar till kontakter som 

“Farmor” eller “Mormor”, och begär att pengar skickas till ett annat, okänt nummer. 

Grundregeln är att reagera på allt som avviker från det normala. Om inte ett 

barnbarn eller anhörig brukar höra av sig och vilja ha pengar, ska man vara på sin 

vakt. 

Daniel visar brottsstatistiken som visar att vi har omkring 90 anmälda bedrägerier 

mot äldre under senast året. Dessa brott ökar. När det gäller antal våldsbrott och 

stölder så är siffrorna glädjande. Dessa brott minskar i Åmål. Under 2022 har det 

varit fin samverkan mellan kommunen, väktare, brobyggare etcetera. Att antalet 

brott sjunker är ett fint kvitto på att arbetet fungerar.  

Daniel Andersson visar även en undersökning från Svenskt Näringsliv kring brott 

och otrygghet. Den visar bland annat att brotten är fler i Säffle än Åmål, men ändå 

är känslan av otrygghet större än i Säffle. När det gäller Dalsland så är Åmål bäst i 

klassen när det gäller brottslighet och otrygghet. 

Säkerhetsstrategen öppnar därefter upp för frågor och ställer frågan om hur vi kan 

minska antalet bedrägeribrott? Upplevelsen från kommunens sida är att man gjort 

långtgående insatser för att minska dessa brott, utan att lyckas bryta utvecklingen 

och därför önskar Daniel Andersson inspel från pensionärsrådet.  

Rådet säger om att det ibland verkar som att informationen inte riktigt når fram eller 

fastnar. Ett förslag är att man kanske ska gå på en generation yngre? Barnen till de 

gamla. Det kanske är där informationen kan göra större nytta? 

Ett annat förslag är att man uppmanar alla äldre att INTE svara i telefon om man 

inte känner igen numret. Märker man att det är någon som börjar prata om bank-ID 

eller pengar, då ska man bara lägga på.  
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Daniel Andersson informerar därefter om den säkerhetsorganisation som han för 

närvarande utreder. Han undrar om pensionärsrådet har några inspel på andra saker 

som den skulle kunna arbeta med? 

Rådet har inga konkreta önskemål i dagsläget, men vill fortsätta resonera ihop med 

Daniel om detta. Organisationerna behöver prata ihop sig lite mer om detta, innan 

de inkommer med sina inspel.  

Daniel Andersson har exempelvis förslag om att man kan organisera 

kvällsvandringar och peka ut problematiska områden eller organisera väktare som 

närvarar så att äldre vågar gå och handla kvällstid. 

__________ 



 
 
Kommunala pensionärsrådet 

Protokoll 
Sida 

10(17) 

Sammanträdesdatum 

2023-03-16 

 

 
 

 
Justerare Utdragsbestyrkande 

     

 

 

§ 7 Information från kommunen: Nybyggnation 
av särskilt boende 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och lägger den till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunalrådet Michael Karlsson (M) informerar om kommunens planer på att 

bygga ett nytt särskilt boende. För minst 1,5-2 år sedan började man utreda detta 

med ett nytt särskilt boende. Demografin säger att vi måste få fram 20 nya 

vårdplatser till 2025. Till detta läggs att Ekbacken är ett utdömt hus, ur 

arbetsmiljösynpunkt. Det är ett dåligt alternativ.  

Kommunen var av uppfattningen att en bra plats för det nya boendet kunde vara 

Näsviken, nära vattnet. Men det visade sig att detta inte gick, på grund av 

detaljplaner. Det tar mycket lång tid att göra om detaljplaner, flera år av särskilda 

processer. Den aktuella tomten faller dessutom inom ramen för det omfattande 

strandskydd som utgår från Vänern.  

Industrifastighet hade varit möjlig att uppföra enligt detaljplanen, men inte 

äldreboende, vilket kommunen upplevt som frustrerande. Att ändra en detaljplan 

kan ta upp till fem år och är en diger demokratisk process. Hyresavtalet på 

Ekbacken går också ut 2025. Om vi ska förlänga avtalet på Ekbacken blir det 

väldigt dyrt, flera miljoner extra. Länsstyrelsen har dessutom meddelat att 

myndigheten inte kommer att ge strandskyddsdispens om detaljplanen ändras vid 

Näsviken, för att möjliggöra ett äldreboende. 

Sju olika placeringar i kommunen har utretts, med hjälp av konsulter och jurister. 

Kommunen har tittat främst på mark som vi har rådighet över. Tjuke var med redan 

tidigt i processen. Kommunen har också undersökt om man skulle kunna köpa mark 

på andra platser. Bland de platser som utretts finns Tjuke, Näsviken, Höganäs, 

Illertomten, Måkeberg samt bakom Elisebergsgatan 

Boendet som nu planeras kräver 20 000 kvadratmeter. Det ska byggas i ett plan för 

att erbjuda möjlighet att lätt kunna ta sig ut för de boende. Det är viktigt att kunna 

få uppleva naturen och miljön.  

Michael Karlsson (M) berättar vidare om varför vissa av förslagen som figurerat på 

insändarsidorna inte skulle kunna fungera. Stecksenigatan är alldeles för liten, 

Illerntomten likaså och Måkeberg råder vi inte över.  

Målgruppen bland de som bor på särskilda boenden har mycket stora vårdbehov. 

Det handlar inte om trygghetsboende, där de boende är relativt pigga. Det var en 

helt enig kommunstyrelse som röstade igenom detta och har nu en mycket tajt 

tidplan. Hela omtaget om äldreboenden innehåller också planer för 

trygghetsboenden och korttidsplatser, berättar Michael Karlsson. 
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Lena Kock berättar att deras medlemmar i de olika pensionärsorganisationerna är 

mycket kritiska mot Tjuke, det uppfattas som att de gamla ska förpassas ut på en 

åker. Men det har nog varit så att många missförstått vem som boendet ska rikta sig 

till, medger hon. 

Lena Kock uppmanar kommunalrådet att verkligen dra ihop med ett 

informationsmöte för att bemöta de olika missförstånd som kan ha uppstått, 

redovisa de olika delarna i en plan för de äldre. 

Michael berättar att också ett seniorboende är önskvärt inne i centralt läge, det är 

något man från politiskt håll vill se om det är möjligt att ställa i ordning, kanske för 

en åldersgrupp 60+.  

Lena Kock undrar över pensionärsrådets roll som remissinstans. När ska det komma 

in? Det blir nog lite svårt att hinna med det, utöver dagens överläggningar, menar 

Michael Karlsson. 

Michael ska ta reda på när samrådet kring detaljplanen för området ska ske, och 

informera pensionärsrådet.  

Det informeras också om att tanken är att det ska byggas upp slingor med 

kollektivtrafik till boendet, så att det blir lätt att ta sig dit.  

__________ 
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§ 8 Information från kommunen: Översyn av 
reglementen för kommunala råd 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och lägger den till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 

Michael Karlsson (M) informerar om att kommunen planerar att sätta igång en 

översyn med tydligare uppdrag och organisation för de olika rådgivande organ, 

exempelvis det kommunala pensionärsrådet. SPF berättar att man är redo att lämna 

in ett genomarbetat förslag på nytt reglemente. Rådet frågar om det kan vara av 

värde att de samlar sina tankar och förslag och ger inspel till kommunen? Michael 

Karlsson svarar att sådana inspel absolut är av värde. Lena Kock tackar 

kommunalrådet för att han är positiv till att arbeta med reglementet. 

__________ 
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§ 9 Eventuell försäljning av boulehallen 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och lägger den till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 

Pensionärsorganisationerna har tagit del av information via tidningen om att 

boulehallen ska komma att säljas. De undrar nu över detta och vill ha mer 

information. Michael Karlsson (M) bekräftar att även han har läst att boulehallen 

kanske ska säljas. Han har hört talas om detta som en idé men kände inte till att idén 

blivit konkret förslag som var redo att omsättas i praktiken. Därför har han ingen 

ytterligare information om en eventuell försäljning och han ber att få återkomma 

när han vet mer, till nästa rådsmöte. 

__________ 
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§ 10 Information från kommunen – Svar på fråga 
om aktivitetsledare på särskilt boende 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och lägger den till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 

Det kommunala pensionärsrådets ledamöter har nåtts av information om att 

kommunen avser att dra in tjänsterna som aktivitetsledare på särskilt boende, totalt 

två tjänster. Rådet önskar information om detta och om det verkligen är kommunens 

avsikt att göra detta.  

Marco Niemelä, verksamhetschef äldreomsorg, gäster pensionärsrådet och bekräftar 

informationen: Det stämmer att tjänsterna kommer att försvinna. Det har varit en 

del i årets budgetanpassning. De kommer vara kvar under 2023, tack vare ett 

statsbidrag. Men därefter ska de avvecklas, om inget nytt händer. Marco Niemelä 

framhåller att Samverket gör mycket stora insatser i våra verksamheter och ska 

fortsätta med det, på samtliga fyra lokaliseringar. 

Pensionärsrådets Lisette Lindenström uttrycker att hon är djupt upprört och tycker 

att det är förfärligt att kommunen ens överväger detta.  

Marco Niemelä berättar att man bedömt att det var bättre att göra detta än att sänka 

personaltätheten eller att dra ner på hemtjänsten. Av två onda ting var detta det 

minst onda, bedömer han. 

Lena Kock lyfter fram den ofrivilliga ensamheten och menar att det är omskakande 

att kommunen drar in på detta.  

Michael Karlsson (M) informerar om att budgetläget är oerhört tufft i kommunen.  

Marco Niemelä berättar att detta beslut absolut inte betyder att alla aktiviteter 

kommer sluta. Man kommer med sin personal fortsatt ha individuella aktiviteter, 

läsning och annat. Förhoppningen är att man även fortsatt kommer kunna erbjuda 

musikunderhållning på boenden och även annat. 

Ulla Stang frågar om verksamheten Täppan påverkas. Nej, svarar Marco. Det 

drabbas inte. Träffpunkten har också kunnat utökas med helgöppet.  

Lena Kock undrar om det kan komma mer statsbidrag eller annat håll, som kan 

rädda kvar aktivitetsledarna även på längre sikt, bortom 2023? Det är ovisst, säger 

Marco. 

__________ 
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§ 11 Information från kommunen – Svar på fråga 
om hjälp med framdragning av sopkärl   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet beslutar att bjuda in chefen för yttre hemtjänsten, chefen för kommunens 

renhållningsverksamhet samt nämndsordföranden i teknik- och fritidsnämnden till 

sitt nästkommande möte för att fortsätta resonera om taxan. 

Sammanfattning av ärendet 

Det kommunala pensionärsrådet har uppmärksammat att det har införts avgifter på 

att få hjälp med att dra fram sitt sopkärl i samband med tömning. Denna avgift 

menar rådets ledamöter är orimligt hög och att det skulle kunna få negativa 

konsekvenser för många äldre i Åmål.  

Marco Niemelä, verksamhetschef äldreomsorg, har undersökt detta med 

biståndsenheten, och berättar det har inte blivit någon effekt eller ökade 

förfrågningar på hjälp med detta efter att taxan justerats. Svar från teknik- och 

fritidsförvaltningen har också inhämtats, som menar att taxan är i nivå med övriga 

kommuners. 

Pensionärsrådet resonerar kring att sophämtare verkar kunna ställa vilka krav som 

helst på sin arbetsmiljö. 

Lena Kock tackar för svaret och säger att de kan komma att återkomma i frågan. På 

nästa möte vill de höra från yttre hemtjänsten om hur de ser på att hjälpa till med 

detta. Rådet önskar också att bjuda in den ansvarige för sophantering och 

nämndsordföranden för att lyssna på detta till nästa möte.  

När äldreomsorgschef Marco Niemelä ändå är på plats i andra ärenden, nämner han 

också att han är starkt positiv till det nya boendet och blir på stående fot inbjuden 

till SPF:s månadsmöte, vilket han tackar ja till. Mötet äger rum den 27 mars, kl 

14.00 i det gamla tingshusets flygel, Västerlånggatan 14. Han ber om att få en 

inbjudan på mail, vilket han ska få. 

Beslutet skickas till 

Chef för yttre hemtjänst 

Teknik- och fritidsförvaltningen 

Ordförande, teknik- och fritidsnämnden 

__________ 
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§ 12 Återkoppling på kommunalrådets 
beredning av frågorna från beredningen  

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och beslutar att bjuda in förvaltningschef Helena 

Wretman, ordföranden i välfärds- och arbetsmarknadsnämnden samt 

samhällsbyggnadschef Björn Wennerström till rådets nästkommande möte. 

Sammanfattning av ärendet 

Det kommunala pensionärsrådet önskar få återkoppling från kommunalrådet 

Michael Karlsson (M) kring status i de frågor som togs upp under pensionärsrådets 

beredning.  

De frågor som man önskar lyfta är: Att välfärds- och arbetsmarknadsnämndens 

ordförande och förvaltningschef kommer och svarar på frågor som rör VAN:s 

område. Michael Karlsson (M) instämmer i att detta skulle vara bra och inbjudan 

kommer sändas till berörda. 

Pensionärsorganisationerna önskan om att aktivitetsstödet ska höjas till föreningar - 

till nivå med Säffle. Michael Karlsson (M) berättar att en utredning pågår men att 

någon höjning inte kommer kunna bli aktuell just nu, med tanke på den strama 

budgeten.  

Det finns önskemål om ett tillgänglighetsanpassat motionsspår på Örnäs. 

Pensionärsorganisationerna informerar om att det redan, efter deras initiativ, sker 

saker i ärendet som de tänker berätta mer om på nästa möte.  

Pensionärsorganisationerna önskar att när Åmåls simhall öppnar efter renoveringen, 

ska få ett liknande upplägg som i Säffle - med reducerad taxa för pensionärer på 

vissa tider. Michael Karlsson (M) berättar att det redan finns avtal om att taxorna 

ska vara samma, så han förutsätter att det kommer att bli likadant i Åmål som i 

Säffle. Med detta besked så anses frågan utagerad.  

På beredningen så diskuterats hur det kommunala pensionärsrådets möten och 

beredningar ska komma in i kommunalrådets kalender, för att säkerställa hans 

medverkan. I denna fråga konstaterar rådet att det redan blivit en fin förbättring och 

kommunalrådet försäkrar att han ska göra sitt yttersta för att prioritera rådet i 

framtiden. 

Pensionärsorganisationerna undrar om det finns någon som bevakar Åmåls 

intressen i Västra Götaland, avseende kollektivtrafiken? Medlemmarna anser att det 

har blivit ett försämrat läge. Michael Karlsson (M) berättar att man drog in en lokal 

busslinje på grund av vikande underlag, för att ersätta den med taxi, men då kontrar 

företrädare för pensionärsorganisationerna med att det ju pågick en pandemi som 
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naturligtvis påverkade antalet resenärer. Michael Karlsson (M) säger att han önskar 

förbereda sig med ytterligare underlag och kunskaper inom området och lovar att 

återkomma till rådets nästa möte i frågan. Björn Wennerström, 

samhällbyggnadschef, bjuds in för att berätta mer om såväl kollektivtrafik som det 

planerade boendet för äldre.  

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadschef 

Ordförande, välfärds- och arbetsmarknadsnämnden 

Förvaltningschef, välfärds- och arbetsmarknadsförvaltningen 

__________ 
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